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  PROTOKÓŁ  Nr XLIII/2010 

z przebiegu XLIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku 
z dnia 25 lutego 2010 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Zbąszynku 

Przewodniczący Rady Jan Mazur powitał radnych, Pana Wiesława Czyczerskiego, 
Burmistrza Zbąszynka; Pana Jana Makarewicza, Zastępcę Burmistrza; Panią Dorotę 
Chłopowiec; główną księgową, dyrektorów szkół oraz pozostałych przybyłych  i  otworzył 
obrady XLIII sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku o godz. 1300. Jednocześnie stwierdził, że na 
sali obecnych jest 11 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób 
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji /listy obecności 
radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu/.  

Nieobecni: 
Radna Wioleta Muszyńska 
Radny Andrzej Budych 

Do pkt. 2 

Wybór Sekretarza obrad 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przyjętym zwyczajem na Sekretarza obrad sesji zgłosił 
kandydaturę radnej Marii Dobry (wyraziła zgodę) i zarządził głosowanie. 
- za pełnieniem przez radną Marię Dobry funkcji Sekretarza obrad sesji Rady - 
głosowało 11 radnych. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Sekretarzem obrad sesji 
Rady została radna Maria Dobry. 

Do pkt.3 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący Rady Jan Mazur  przedstawił planowany porządek obrad.  

P o r z ą d e k   o b r a d : 

1. Otwarcie sesji 
2. Wybór Sekretarza obrad 
3. Przyjęcie porządku obrad 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady  
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie 

międzysesyjnym 
6. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym 
7. Interpelacje i zapytania 
8. Funkcjonowanie OPS w Zbąszynku w 2009 roku: 
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 a/ informacja z działalności OPS za 2009 rok  
 b/ informacja z planu zadań do realizacji w 2010 roku 

9.  Informacja z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania   
     Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania   
     Narkomanii za 2009 rok 
10. Przyjęcie harmonogramu prac nad Strategią Gminy Zbąszynek na lata  
      2011-2020 
11. Podjęcie uchwał 

a)  w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2010 rok (projekt nr 1) 
b)  w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego-długoterminowego (projekt nr 2) 

       c)  w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego-długoterminowego (projekt nr 3) 
                              d)  w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Banku Gospodarstwa Krajowego  
                                  (projekt nr 4) 
                              e) w sprawie  przyjęcia  Lokalnego Programu Pomocy Społecznej na 2010 rok  
                                 (projekt nr 5) 
      f) w sprawie określenia wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy 
                                 ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności  
                                 w  zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości,  
                                opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych  
                                 (projekt nr 6) 
       g) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości 
                                 (projekt nr 7) 
       h) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości   
                                 (projekt nr 8) 
        i)  w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości  
                                 (projekt nr 9) 
  12. Odpowiedzi na interpelacje 
  13. Oświadczenia i wolne wnioski 
  14. Zakończenie obrad 

Porządek sesji przyjęto jednogłośnie. 
W trakcie przedstawiania porządku obrad na salę przybył radny Sylwester Budych. Aktualna liczba 
radnych -12. 

Do pkt 4 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 

Przewodniczący Rady Jan Mazur poinformował radnych, że protokół z ostatniej sesji przez 
czas trwania sesji jest wyłożony do wglądu i jeżeli nie będzie uwag zostanie przyjęty w pkt.13 
porządku obrad. Projekt protokołu został wcześniej przesłany na skrzynki e-mailowe 
radnych. 

Do pkt. 5 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 
międzysesyjnym  /sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/. 
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W trakcie przedstawiania porządku obrad na salę przybył radny Krzysztof Krzywak. Aktualna liczba 
radnych -13. 

  

Do pkt.6 

Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym 

Burmistrz Wiesław Czyczerski przedstawił informację z działalności w okresie 
międzysesyjnym /informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/.  

Przewodniczący Rady Jan Mazur zgłosił zapytanie uzupełniające do przedstawionej 
informacji o charakter wspomnianego w sprawozdaniu konkursu HIT Ziemi Lubuskiej 2009. 
W odpowiedzi Burmistrz poinformował, że Gmina Zbąszynek wzięła udział w konkursie na 
HIT województwa lubuskiego 2009 w dziedzinie skuteczności pozyskiwania środków 
zewnętrznych i zajęła I miejsce. Konkurs nie przyniósł żadnych profitów finansowych poza 
prestiżem na terenie województwa.  

W uzupełnieniu do przedstawianego sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym 
dołączona została informacja z działalności referatów Urzędu Miejskiego w okresie 
międzysesyjnym /informacja z działalności referatów UM w okresie od 28 stycznia 2010r. do 
25 lutego 2010r. - stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/. 

Do pkt.7  

Interpelacje i zapytania 

Przewodniczący Rady Jan Mazur zgłosił następujące zapytania: 
 
- ile środków zostało wydanych na zimowe utrzymanie dróg? 
- stan techniczny dróg po zimie jest przyczyną uszkodzeń pojazdów samochodowych 
(zawieszania, kół, itp.). Kto ponosi odpowiedzialność i jak postępować aby uzyskać 
odszkodowanie z tego tytułu?  
 
Radny Ryszard Stachowiak zgłosił interpelację w sprawie zmiany kierunku ruchu 
drogowego na ulicach: Kilińskiego, Gdańska i Szeroka w Zbąszynku. Radny zaproponował 
następujące rozwiązanie: 
- wjazd na ul. Kilińskiego od strony Placu Wolności 
- wjazd na ul. Szeroką od ul. Kasprowicza 
- wjazd na ul. Gdańską od strony Placu Wolności. 
 
Radny Sylwester Budych wystąpił z wnioskiem o przybliżenie tematu dwóch 
zaplanowanych inwestycji w Dąbrówce Wlkp.: budowy Centrum Kultury i Folkloru oraz 
boiska „Orlik”. 
 
Radny Wojciech Półtorak zgłosił następujące zapytania: 

 dlaczego Burmistrz zakazał roznoszenia w tym roku nakazów płatniczych przez 
sołtysa w Kosieczynie? Radny przypomniał, że od kilkudziesięciu lat robił to 
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nieodpłatnie i w tym roku tak by było. 
 dlaczego biblioteka w Kosieczynie jest nadal nieczynna?  
 jaki był udział naszej gminy w konkursie HIT 2009, czy był wpłacony jakiś udział do 

konkursu.  
 

Radny Marcin Kumke zapytał ile środków z zewnątrz pozyskano w bieżącym roku? 

Do pkt. 8 

 
Funkcjonowanie OPS w Zbąszynku w 2009 roku: 

a/ informacja z działalności OPS za 2009 rok  
 b/ informacja z planu zadań do realizacji w 2010 roku 

 
 

Sprawozdanie w temacie funkcjonowania Ośrodka Pomocy Społecznej w Zbąszynku w 2009 
roku oraz planach na 2010 rok została szczegółowo przedstawiona na posiedzeniach 
Komisji Stałych /sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu/.  
W uzupełnieniu do sprawozdania Kierownik OPS Danuta Kłos przedstawiła prezentację 
multimedialną przedstawiającą realizację w 2009 roku dwóch projektów unijnych:  

1) „Akceptacja”  - projekt z zakresu organizacji i funkcjonowania sieci oparcia społecznego 
dla osób z zaburzeniami psychicznymi, w szczególności dla dzieci ze stwierdzonym 
ADHD,  

2) „Odnaleźć siebie” – projekt realizowany od 2008 roku w ramach Europejskiego Funduszu 
Społecznego, celem projektu było przede wszystkim zwiększenie aktywności zawodowej 
osób niepełnosprawnych. W tym roku odbędzie się kolejna edycja projektu. 

Prezentacja multimedialna zawierała przedstawienie założeń projektów, podjęte działania, 
szeroki zbiór zdjęć z realizacji projektów oraz zestawienia finansowe ich realizacji. 

Radny Sylwester Budych zgłosił zapytanie, ile w ramach przyznanych środków na 
realizację przedstawionych projektów wydano na zatrudnienie opiekuna a ile bezpośrednio 
na osoby, które korzystały z projektu? 
W odpowiedzi Kierownik OPS poinformowała, że Unia Europejska w ramach projektów 
przyznaje dofinansowanie nie tylko na założone cele ale również na całą otoczkę działań, w 
tym na promocję, koordynatora projektu, konferencje, itp. OPS zatrudnił swojego pracownika 
jako koordynatora projektów. W ramach projektu „Odnaleźć siebie” z każdym beneficjentem 
pomocy zawarty został kontrakt opiewający na 5 tys. zł., natomiast w ramach drugiego 
projektu nie przeznaczono środków na wynagrodzenia, ponieważ w realizację projektu 
zaangażowali się wszyscy pracownicy OPS. 

Radny Sylwester Budych wystąpił z wnioskiem, by OPS dążył do wprowadzenia zmian 
przez doprowadzenie do takich sytuacji jakie mają miejsce w krajach cywilizowanych, że 
sprawcę przemocy w  rodzinie odizolowuje się od rodziny, a nie odwrotnie.  
Radny Mieczysław Maciejewski stwierdził, że tym osobom trzeba stworzyć warunki do 
wyjścia z nałogu. 
W odniesieniu do powyższego Kierownik OPS Danuta Kłos wyjaśniła, że jest już projekt 
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stosownej ustawy, który zakłada, że to sprawca będzie zabierany z domu, a ofiary otoczone 
zostaną kompleksowym wsparciem z różnych instytucji. Warunek jest jeden – dla sprawcy 
przemocy trzeba stworzyć odpowiednie warunki i poddać go różnym działaniom 
terapeutycznym. 
Radny Sylwester Budych zapytał, czy na terenie gminy są przypadki zasądzenia alimentów 
z dzieci na rzecz rodziców? 
W odpowiedzi Danuta Kłos poinformowała, że OPS nie występował o alimentowanie 
rodziców przez ich dzieci. 
W uzupełnieniu Burmistrz poinformował, że zdarzają się przypadki dofinansowania przez 
dzieci pobytu rodziców w domu pomocy społecznej. Dofinansowanie to odbywa się na 
podstawie zawartej umowy między OPS a rodziną.   
Rada Miejska pozytywnie jednogłośnie oceniła działalność Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Zbąszynku w 2009 roku. 

Do pkt. 9 

 
Informacja z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania  Narkomanii za 2009 rok 

Informację z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania  Narkomanii za 2009 rok 
przedstawiła Przewodnicząca Komisji Mariola Szukalska /informacje stanowią załącznik 
nr 7 i 8 do niniejszego  protokołu. 
Radny Krzysztof Krzywak stwierdził, że w Programach założono pewne cele do realizacji a 
sprawozdania nie stanowią odpowiedzi, czy przyjęte cele zostały zrealizowane czy też nie. 
Radny zauważył potrzebę wypracowania innego modelu sprawozdania, które zawierałoby 
informację z realizacji celów Programów. 
Rada Miejska pozytywnie jednogłośnie przyjęła oba sprawozdania. 

Do pkt. 10 

Przyjęcie harmonogramu prac nad Strategią Gminy Zbąszynek  
na lata  2011-2020 

 
Projekt harmonogramu prac nad Strategią Gminy Zbąszynek na lata 2011-2020 przedstawił 
Burmistrz Wiesław Czyczerski /harmonogram stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu/. 
Przewodniczący Rady Jan Mazur poinformował, że projekt harmonogramu został 
szczegółowo omówiony podczas posiedzeń Komisji, nie wniesiono uwag. 
W wyniku głosowania Rada Miejska jednogłośnie przyjęła przedstawiony 
harmonogram. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Jan Mazur zarządził 5-minutową przerwę. 
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Po przerwie 
 
W trakcie przerwy radny Ryszard Dembniak opuścił salę obrad. Aktualna liczba radnych – 12. 

Do pkt. 11 

Podjęcie uchwał 
 

a/. 
Główny księgowy Dorota Chłopowiec odczytała projekt uchwały w sprawie zmian uchwały 
budżetowej na 2010 rok wraz z uzasadnieniem (projekt nr 1).  
Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 
swoich posiedzeniach z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 
dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały. 
Radny Wojciech Półtorak zapytał co było przyczyną zmniejszenia po stronie dochodowej  
realizacji inwestycji: Budowa Centrum Kultury i Folkloru w Dąbrówce Wlkp? 
W odpowiedzi Burmistrz Wiesław Czyczerski poinformował, że zmniejszenie jest wynikiem 
zakończenia procedury przetargowej. 
Następnie Przewodniczący Rady Jan Mazur zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 12 radnych – przy 11 głosach „za” i 1 głosie wstrzymującym 
podjęła uchwałę Nr XLIII/3/2010 w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2010 rok. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała Nr 
XLIII/3/2010 w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2010 rok została podjęta  przy 11 
głosach „za” i 1 głosie wstrzymującym /uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu/. 

b/. 

Główny księgowy Dorota Chłopowiec odczytała projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 
kredytu inwestycyjnego-długoterminowego wraz z uzasadnieniem (projekt nr 2). 
Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 
swoich posiedzeniach z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 
dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 12 radnych – przy 11 głosach „za” i 1 głosie wstrzymującym 
podjęła uchwałę Nr XLIII/4/2010 w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego-
długoterminowego. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  
Nr XLIII/4/2010 w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego-długoterminowego 
została podjęta przy 11 głosach „za” i 1 głosie wstrzymującym  /uchwała stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/. 

c/. 

Główny księgowy Dorota Chłopowiec odczytała projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 
kredytu inwestycyjnego-długoterminowego wraz z uzasadnieniem (projekt nr 3). 
Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 
swoich posiedzeniach z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 
dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 12 radnych – przy 11 głosach „za” i 1 głosie wstrzymującym 
podjęła uchwałę Nr XLIII/5/2010 w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego-
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długoterminowego. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  
Nr XLIII/5/2010 w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego-długoterminowego 
została podjęta przy 11 głosach „za” i 1 głosie wstrzymującym  /uchwała stanowi 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/. 
 

d/. 

Główny księgowy Dorota Chłopowiec odczytała projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki z Banku Gospodarstwa Krajowego wraz z uzasadnieniem (projekt nr 4). 
Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 
swoich posiedzeniach z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 
dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 12 radnych – przy 11 głosach „za” i 1 głosie wstrzymującym 
podjęła uchwałę Nr XLIII/6/2010 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Banku Gospodarstwa 
Krajowego. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  
Nr XLIII/6/2010 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Banku Gospodarstwa Krajowego 
została podjęta przy 11 głosach „za” i 1 głosie wstrzymującym  /uchwała stanowi 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/. 
 

e/. 

Burmistrz Wiesław Czyczerski odczytał projekt uchwały w sprawie  przyjęcia  Lokalnego 
Programu Pomocy Społecznej na 2010 rok (projekt nr 5). 
Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 
swoich posiedzeniach z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 
dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 12 radnych – przy 12 głosach „za” podjęła uchwałę  
Nr XLIII/7/2010 w sprawie  przyjęcia  Lokalnego Programu Pomocy Społecznej na 2010 rok. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  
Nr XLIII/7/2010 w sprawie  przyjęcia  Lokalnego Programu Pomocy Społecznej na 2010 
rok została podjęta jednogłośnie  /uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu/. 
 

f/. 

Burmistrz Wiesław Czyczerski odczytał projekt uchwały w sprawie określenia wymagań, 
jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 
działalności  w  zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych (projekt nr 6). 
Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 
swoich posiedzeniach z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 
dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały. 
Radny Wojciech Półtorak zwrócił uwagę, że w myśl paragrafu 4 pkt 3 projektu uchwały 
żadna firma nie uzyska koncesji. 
Burmistrz wyjaśnił, że jest to punkt ustawowy i z naszej strony nie ma tu żadnych 
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ograniczeń i osoby, które dzisiaj świadczą usługi spełniają zapisane zalecenia.  
Radny Wojciech Półtorak stwierdził, że żadna firma poza firmą z Kosieczyna nie spełnia 
tych warunków. 
Burmistrz wyjaśnił, że opiera się głównie o składane dokumenty przez firmy. 
Następnie Przewodniczący Rady Jan Mazur zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 12 radnych – przy 11 głosach „za” i 1 głosie wstrzymującym 
podjęła uchwałę Nr XLIII/8/2010 w sprawie określenia wymagań, jakie powinni spełniać 
przedsiębiorcy ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności  w  
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  
Nr XLIII/8/2010 w sprawie określenia wymagań, jakie powinni spełniać przedsiębiorcy 
ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności  w  zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych została podjęta przy 11 
głosach „za” i 1 głosie wstrzymującym  /uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 
protokołu/. 

g/. 

Burmistrz Wiesław Czyczerski odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości  (projekt nr 7). 
Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 
swoich posiedzeniach z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 
dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 12 radnych – przy 12 głosach „za” podjęła uchwałę  
Nr XLIII/9/2010 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  
Nr XLIII/9/2010 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 
nieruchomości została podjęta jednogłośnie  /uchwała stanowi załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu/. 

h/. 
 

Burmistrz Wiesław Czyczerski odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości  (projekt nr 8). 
Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 
swoich posiedzeniach z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 
dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 12 radnych – przy 12 głosach „za” podjęła uchwałę  
Nr XLIII/10/2010 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  
Nr XLIII/10/2010 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 
nieruchomości została podjęta jednogłośnie  /uchwała stanowi załącznik nr 17 do 
niniejszego protokołu/. 
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i/. 
 

Burmistrz Wiesław Czyczerski odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości  (projekt nr 9). 
Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 
swoich posiedzeniach z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 
dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 12 radnych – przy 12 głosach „za” podjęła uchwałę  
Nr XLIII/11/2010 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  
Nr XLIII/11/2010 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 
nieruchomości została podjęta jednogłośnie  /uchwała stanowi załącznik nr 18 
 do niniejszego protokołu/. 
 
 
 
 
Do pkt. 12 
 

Odpowiedzi na interpelacje 

W odpowiedzi na zapytania Przewodniczącego Rady Jana Mazura, Burmistrz 
poinformował, że na zimowe utrzymanie dróg wydano do te pory 150.142,74 zł brutto, w tym 
dofinansowanie Starosty Powiatu Świebodzińskiego w ramach corocznego porozumienia 
wyniosło 20.790 zł brutto. Udzielając odpowiedzi na kolejne zapytanie Burmistrz wyjaśnił, że 
zgodnie z ustawą właściciele posesji mają obowiązek utrzymywania zimowego chodników w 
ramach posesji graniczących z pasem drogowym. W bieżącym roku podjęto decyzję, by w 
ramach utrzymywania zimowego zlecanego przez gminę utrzymywano chodniki po obu 
stronach ulicy Wojska Polskiego w Zbąszynku oraz dojście do kościoła tj. połączenie ul. 
Wojska Polskiego z ul. Długą. Do odszkodowania ma prawo każdy pieszy lub kierujący 
pojazdem, w przypadkach osób, które łamią przy tym prawo nie dostosowując jazdy do 
warunków na drodze doprowadzając do kolizji, wtedy bywa to problematyczne. Gmina ma 
ubezpieczone wszystkie swoje drogi i chodniki. Jak poinformował Burmistrz do tej pory 
zdarzyły się dwa takie przypadki.  
 
W odpowiedzi na wniosek radnego Ryszarda Stachowiaka Burmistrz poinformował, że ten 
temat był już podnoszony i pojawiały się różne propozycje. Burmistrz podkreślił, że problem 
rzeczywiście jest poważny i trzeba będzie do niego powrócić oraz podjąć decyzję jakie 
rozwiązanie byłoby najwłaściwsze. 

W dalszej części obrad nie wziął udziału radny Mieczysław Maciejewski. Aktualna liczba radnych – 11. 

W odpowiedzi na wniosek radnego Sylwestra Budycha Burmistrz przedstawił założenia 
projektów dotyczących realizacji inwestycji: budowa Centrum Folkloru i boiska w Dąbrówce 
Wlkp. Boisko będzie budowane na tych samych zasadach co w Zbąszynku, również z 
wykorzystaniem zaplecza sali gimnastycznej i wiejskiej w Szkole, czyli nie jest planowane 
żadne oddzielne zaplecze. Układ boisk był przedstawiany na spotkaniu z mieszkańcami 
Dąbrówki Wlkp. Natomiast Centrum będzie stawiane między dwoma obiektami Szkoły z 
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podwórkiem przed wejściem. Projektant zaplanował całość powierzchni wyłożyć grysem i 
płytkami. Po rozmowie z Kołem Gospodyń Wiejskich doszliśmy do wniosku, by wydzielić na 
środku i w stronę sceny fragment parkietowo-taneczny i projektant przyjął taką propozycję. 
Obiekt przystosowany będzie w pełni do osób niepełnosprawnych, zainstalowane będzie 
ogrzewanie gazowe na podobnych zasadach, co na sali kinowej w Zbąszynku 
(nagrzewnice). 

W odpowiedzi na zapytanie radnego Wojciecha Półtoraka Burmistrz wyjaśnił, że 
roznoszenie nakazów płatniczych jest czynnością administracyjną wykonywaną przez Urząd 
a zatem została przekazana do realizacji pracownikowi Urzędu. 
W odpowiedzi na kolejne zapytanie radnego Wojciecha Półtoraka w  sprawie udziału 
finansowego w konkursie HIT 2009, Burmistrz poinformował, że w ramach promocji wydano 
kwotę w wysokości 2,5 tys. zł.  
 
W odpowiedzi na zapytanie radnego Wojciecha Półtoraka odnośnie biblioteki w Kosieczynie 
Krzysztof Krzywak wyjaśnił, że dotychczasowa bibliotekarka przeszła na emeryturę, 
obecnie trwa okres oddawania woluminów, dlatego podjęto decyzję o ograniczonym czasie 
otwarcia biblioteki. W styczniu biblioteka była czynna w poniedziałki w godz. od 15 do 16, 
natomiast w lutym jest czynna od 16 do 18. Sprawa funkcjonowania biblioteki 
najprawdopodobniej zostanie rozwiązana w miesiącu marcu, po podpisaniu stosownego 
zarządzenia przez Kierownika OKSiR dotyczącego programu „Czytelnik”. Ponadto Krzysztof 
Krzywak zaznaczył, że najważniejszym celem tego programu będzie zwiększenie 
czytelnictwa w bibliotekach w Kosieczynie i Dąbrówce Wlkp.  
 
W odpowiedzi na zapytanie radnego Marcina Kumke Burmistrz poinformował, że w 2009 
roku pozyskano kwotę 13.315.000 zł. Ostatecznie do końca roku 2009 do budżetu gminy 
wpłynęła kwota 2.647.000 zł, natomiast z programów pomocowych, do których występował 
Urząd otrzymano 2.274.313 zł. Pozostała kwota z 13.315.000 zł pozostaje do wykorzystania 
w 2010 roku i na lata następne do 2013 roku.  
W bieżącym roku w ramach Lokalnej Grupy Działania Regionu Kozła wraz z Radą Sołecką 
Rogozińca napisaliśmy projekt dotyczący rewitalizacji Rogozińca. Projekt uzyskał poparcie w 
kwocie 172 000 zł.  
 
Do pkt.13 

 
Radny Ryszard Stachowiak złożył wniosek, by na najbliższe wybory samorządowe 
przygotować lokale wyborcze tak, by osoby niepełnosprawne mogły również wziąć udział w 
głosowaniu. 
 
Burmistrz wyjaśnił, że jest wyznaczony i przystosowany dla osób niepełnosprawnych jeden 
lokal wyborczy, który mieści się w Kosieczynie. 
 
Radny Ryszard Stachowiak stwierdził, że w Zbąszynku jest również możliwe 
przygotowanie takiego lokalu. Radny podał za przykład lokal sali tanecznej w Domu Kultury. 
Radny przypomniał, że kilka lat temu lokal wyborczy w tym miejscu bardzo dobrze się 
sprawdził. 
 
Burmistrz Wiesław Czyczerski przedstawił informację dotyczącą zadłużenia osób 
prawnych wobec gminy. Ponadto Burmistrz wyjaśnił, że zawieszona działalność 
gospodarcza nie powoduje zwolnienia z obowiązku płacenia podatku od nieruchomości. 
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Przewodniczący Rady Jan Mazur: 
 poinformował, że kolędnicy z Dąbrówki Wlkp. w dniach od 10-14 lutego br. wzięli 

udział w XXXVIII Ogólnopolskim Konkursie Grup Kolędniczych w Bukowinie 
Tatrzańskiej i zajęli III miejsce otrzymując Brązową Spinkę. W imieniu Rady 
Przewodniczący złożył gratulacje młodym artystom. 

Następnie Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że protokół z ostatniej sesji przez 
czas trwania sesji był wyłożony do wglądu i nie wpłynęły żadne uwagi co do treści. Następnie 
zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
- za przyjęciem protokołu z XLII sesji Rady głosowano jednogłośnie. 
Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że w wyniku głosowania protokół  
z XLII  sesji został przyjęty jednogłośnie.  

 
Do pkt.14 

Zakończenie obrad 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady o godzinie 1530 zamknął sesję. 

Protokołowała:                                 Sekretarz obrad:                       Przewodniczący obrad: 

Magdalena Tomaszewska                 Maria Dobry                                  Jan Mazur 

 

Protokół otrzymują: 

1. Burmistrz  
2. Główny księgowy 
3. Sekretarz 
4. Przewodniczący Rady 

 


